

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB. DATO' SHAMSUL ANUAR BIN HAJI  
NASARAH [ LENGGONG ]**

**TARIKH : 16 JUN 2014**

**SOALAN :**

**YB. Dato' Shamsul Anuar bin Haji Nasarah [ Lenggong ] minta  
MENTERI PELANCONGAN DAN KEBUDAYAAN menyatakan:-**

- a) kesan langsung dan tidak langsung terhadap sektor pelancongan akibat isu MH370; dan
- b) apakah langkah dilakukan Kementerian bagi membolehkan sasaran Visit Malaysia 2014 tetap tercapai.

**JAWAPAN :**     **DATO' SERI MOHAMED NAZRI ABDUL AZIZ**  
                          **MENTERI PELANCONGAN DAN KEBUDAYAAN**

Tuan Yang di-Pertua,

a)

Insiden MH370 telah memberi impak secara langsung dan tidak langsung kepada sektor pelancongan Malaysia terutamanya pembatalan tempahan dari negara China dimana sehingga bulan April 2014, tempahan yang dibatal atau ditangguhkan telah mencatat sebanyak 30,000 tempahan di mana seramai 8,913 tempahan merupakan kehilangan muatan penumpang akibat pembatalan 76 penerbangan berjadual dan sewa khas dari China seperti berikut:

- Pembatalan penerbangan berjadual Shanghai ke Kota Kinabalu sebanyak **10 penerbangan** oleh syarikat penerbangan MAS.
  
- Pembatalan penerbangan berjadual Shenzen ke Kota Kinabalu sebanyak **22 penerbangan** oleh China Southern Airlines.
  
- Pembatalan penerbangan sewa khas Shanghai ke Kota Kinabalu sebanyak **44 penerbangan** oleh syarikat tambang murah Spring Airlines.

Tuan Yang di-Pertua,

b)

Sempena Tahun Melawat Malaysia 2014, Kementerian Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia telah merancang pelbagai program dan aktiviti bagi mencapai sasaran ketibaan pelancong seramai 28 juta dengan pendapatan pelancongan sebanyak RM76 bilion ke dalam negara. Justeru itu, bagi memastikan penggiat industri pelancongan bersedia menerima kedatangan pelancong sempena Tahun Melawat Malaysia 2014, Kementerian Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia telah menganjurkan sesi taklimat dan dialog bersama para penggiat industri pelancongan setiap negeri serta kursus khas "*We Are The Host*" kepada *frontliners* yang meliputi pengusaha pelancongan, penyambut tetamu hotel, pemandu pelancong dan agensi-agensi lain yang terlibat.

Kementerian Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia juga sedang menganjurkan acara-acara khas di peringkat negeri di mana ianya akan mencakupi empat konsep utama iaitu Citrarasa, Citrawarna, Festival Seni dan Festival Muzium yang akan menonjolkan keunikan budaya dan seni negara dalam bentuk festival dan akan mempamerkan budaya satu Malaysia, kepelbagaian makanan, seni serta sejarah Malaysia.

Bagi menampakkan lagi *visibility* Tahun Melawat Malaysia 2014, dan selaras dengan program Strategi Lautan Biru Kebangsaan Yang Ke Sembilan, Kementerian Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia turut bekerjasama dengan pihak syarikat penerbangan asing serta pihak swasta bagi mempromosikan acara *homegrown* Kementerian secara agresif dan

pelbagai acara-acara di peringkat negeri di dalam penerbitan risalah khas iaitu *Malaysia Mega Events & Festivals 2014*.

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pelancongan dan Kebudayaan Malaysia juga telah menganjurkan Majlis Pelancaran Tahun Melawat Malaysia 2014 dan sambutan VMY 2014 *Grand Reception* di 37 pintu-pintu masuk utama bagi mempromosikan Cuti-Cuti 1Malaysia *1001 Packages* yang meliputi 1001 pakej pelancongan domestik yang ditawarkan kepada pelancong asing dan tempatan di mana ianya dipromosikan Malaysia di pameran dan expo pelancongan antarabangsa utama. Langkah-langkah ini dijangka dapat memastikan imej Kerajaan terjaga, kebajikan dan kepuasan hati para pelancong diutamakan serta matlamat Kementerian tercapai.

Sekian, terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN  
DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : BAGI JAWAB LISAN**

**DARIPADA : TUAN R. SIVARASA [ SUBANG ]**

**TARIKH : 16 JUN 2014 (ISNIN)**

**SOALAN : 138**

**Tuan R. Sivarasa [ Subang ]** minta **MENTERI PENGANGKUTAN** menyatakan apakah siasatan kenapa Malaysia Airlines OPS Center memberitahu KL ATCC pada jam 2.07 pagi bahawa pesawat MH370 adalah di ruang udara Kampuchea dan pada jam 2.35 pagi bahawa MH370 adalah dalam keadaan biasa, apa asasnya, dan siapakah yang bertanggungjawab untuk maklumat itu.

## **JAWAPAN**

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat Subang, siasatan sedang dilakukan oleh Pasukan Penyiasat Antarabangsa yang ditubuhkan oleh Kerajaan Malaysia bagi insiden kehilangan pesawat MAS MH370. Hasil siasatan akan hanya diumumkan setelah siasatan selesai dijalankan.